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Protokół Nr VI/2024 
z VI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego, 

która odbyła się w dniu 19 września 2024 r. 

Obrady odbywały się w Środowiskowym Domu Samopomocy w Wiśniowej Górze. 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 11:08 i trwała do godziny 12:50. 
Skład Rady Powiatu – 19 Radnych.  
Obecnych – 18 Radnych.  
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Pkt 1. porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego Pani Agnieszka Biała otworzyła  
obrady VI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła,  
że w Sesji udział bierze 18 Radnych i obrady są prawomocne. 

Pani Wiceprzewodnicząca Rady powitała osoby uczestniczące w Sesji.  

Pkt 2. porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad VI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego oraz przyjęcie propozycji jego zmian. 

Nie zgłoszono propozycji zmian porządku obrad sesji. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad VI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego  
oraz przyjęcie propozycji jego zmian. 

3. Zgłoszenie uwag do protokołu z V Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami.  

5. Przedstawienie informacji na temat zadań realizowanych przez Powiat Łódzki Wschodni 
na terenie Gminy Andrespol. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Gminie Andrespol zadania 
zarządzania drogami powiatowymi na obszarze gminy Andrespol (druk nr 1, referuje Pan Adam 
Olek – Naczelnik Wydz. IRiD). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
i placówkach prowadzonych przez Powiat Łódzki Wschodni (druk nr 2, referuje Pani 
Małgorzata Szelest – Naczelnik Wydz. EiSS). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Powiatu Łódzkiego Wschodniego (druk nr 3, 
referuje Pani Iwona Walter-Wisiałkowska – Sekretarz Powiatu). 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
pojazdów z drogi i ich przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz o wysokości kosztów 
powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu obowiązujących w 2024 r. (druk 
nr 4, referuje Pan Adam Olek – Naczelnik Wydz. IRiD). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdów z drogi i ich 
przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz o wysokości kosztów powstałych w przypadku 
odstąpienia od usunięcia pojazdu obowiązujących w 2025 r. (druk nr 5, referuje Pan Adam Olek 
– Naczelnik Wydz. IRiD). 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg 
powiatowych w Powiecie Łódzkim Wschodnim (druk nr 6, referuje Pan Adam Olek – Naczelnik 
Wydz. IRiD). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na lata 2024 – 2027 (druk nr 7, referuje Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik 
Powiatu). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2024 rok (druk 
nr 8, referuje Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu).    

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2024 rok 
(druk nr 9, referuje Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu).    

15. Wnioski, oświadczenia Radnych i sprawy różne. 

16. Zamknięcie VI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pkt 3. porządku obrad – Zgłoszenie uwag do protokołu z V Sesji Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr V/2024 z V Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pkt 4. porządku obrad – Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 

Radni otrzymali pisemną informację z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami (załącznik nr 3 
do protokołu). 

Starosta Łódzki Wschodni Pan Mateusz Karwowski bardzo serdecznie podziękował za możliwość 
organizacji dzisiejszego wydarzenia w gminie Andrespol, w Środowiskowym Domu Samopomocy, 
który planujemy uruchomić od 1 października, więc tak naprawdę jest dzisiaj ostatnia okazja, aby 
obejrzeć ten obiekt. Od 1 października planowane jest uruchomienie tego miejsca i między sesjami 
zajmowano się tymi przygotowaniami.  
Pan Starosta następnie poinformował, jak wygląda na terenie powiatu łódzkiego wschodniego pomoc 
powodzianom i zwrócił uwagę, że Gmina Andrespol jest wyróżniającą się gminą w tej kwestii. Bardzo 
serdecznie podziękował wszystkim Ochotniczym Strażom Pożarnym z tego terenu, jak i Panu Wójtowi 
i całemu Urzędowi Gminy. Zarówno OSP Justynów, OSP Andrespol, OSP Wiśniowa Góra, wszystkie te 
jednostki już są w terenie i pomagają. Odbywają się także skoordynowane zbiórki. Pan Starostwa 
powiedział, że cieszy się, że z terenu gminy Andrespol ta pomoc jest szybka i konkretna, w konkretne 
miejsca. Zbiórki trwają obecnie na terenie całego powiatu. Zazwyczaj odbywa się to przez jednostki 
Ochotniczych Straży Pożarnych, a także przez szkoły, przedszkola, grupy nieformalne. Centralny 
magazyn znajduje się w Koluszkach w szkole przy ul. Wigury. Pan Starosta podziękował Panu 
Dyrektorowi za udostępnienie pomieszczeń. Referat Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa 
Starostwa odpowiada za to, aby te dary były na bieżąco segregowane i trafiały w odpowiednie 
miejsca. Pan Starosta zwrócił się do obecnych, że gdyby mieli możliwość pomocy i chcieliby, aby była 
ona konkretna i dotarła w konkretne miejsce, to Referat Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa 
jest w bieżącym kontakcie z gminami na terenach poszkodowanych powodzią. To gdzie wysyłamy 
pomoc, jakie ilości i co wysyłamy, jest wcześniej uzgodnione, konkretna Gmina czeka na konkretną 
pomoc od nas. Pan Starosta zaprosił do ewentualnego kontaktu z Referentem Zarządzania 
Kryzysowego i Bezpieczeństwa.  
Od poniedziałku rusza akcja konkretnego wsparcia dla rodzin, to znaczy poprzez Ośrodki Pomocy 
Społecznej na terenach objętych powodzią trwa właśnie przygotowywanie formatek na kształt 
„Szlachetnej paczki”. Od poniedziałku będą dostępne formatki, gdzie konkretna rodzina wpisuje 
swoje konkretne zapotrzebowanie. Ktoś np. potrzebuje ubrania dla dzieci w konkretnym rozmiarze, 
ktoś nie ma lodówki, więc my będziemy teraz docierać do konkretnych rodzin. Więc jeśli na terenie 
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powiatu są instytucje, osoby, grupy nieformalne, które byłyby zainteresowane przygotowaniem 
takich paczek, to tutaj też będziemy służyć takimi formatkami i w przyszłym tygodniu kolejny konwój 
z terenu powiatu łódzkiego wschodniego pojedzie na południe i już do konkretnych domów, 
do konkretnych rodzin według wskazanych przez nich potrzeb. 
Jeśli chodzi o samo bezpieczeństwo Powiatu, to jesteśmy bezpiecznym regionem. Tutaj nie ma dla 
nas żadnych ostrzeżeń meteorologicznych, ani hydrologicznych. Jesteśmy bezpieczni, więc możemy 
też się dzielić tym, co mamy w magazynach zarządzania kryzysowego. Jeśli chodzi o nadwyżki worków 
na piasek, czy jakichś innych elementów, to też się tym dzielimy w miarę posiadanych możliwości 
i potrzeb nam zgłaszanych.  
Pan Starosta dodał, że będzie chciał wystąpić do Rady Powiatu, o czym rozmawiał już z Panią 
Wicestarostą i będzie jeszcze rozmawiać o tym na Zarządzie, żeby w najbliższych miesiącach również 
zaproponować Państwu udzielenie pomocy finansowej jednemu z konkretnych samorządów. 
Rozmawiał też z Wójtami i Burmistrzami naszych gmin, którzy też takie zamierzenia mają. Sytuacja 
jest tam naprawdę dramatyczna. Pan Wójt Gminy Andrespol osobiście też w te miejsca dociera 
i potwierdzi, że ta skala potrzeb jest ogromna.  
Pan Starosta jeszcze raz podziękował wszystkim, którzy są w tę akcję zaangażowani. Pan Starosta 
zachęcił do kontaktu z Referatem Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa Starostwa, który 
pomoże tę pomoc skoordynować.  
Pan Starosta dodał, że jeśli są pytania do sprawozdania z prac Zarządu pomiędzy sesjami, to służy 
odpowiedzią.  

Pani Radna Edyta Waprzko zgłosiła pytanie do prac Zarządu z dnia 12 września, pkt 1, kiedy to Zarząd 
Powiatu podjął decyzję o wystąpieniu z wnioskiem do Łódzkiego Kuratora Oświaty o wskazanie 
Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Koluszkach do wydawania orzeczeń o potrzebie 
kształcenia specjalnego. Pani Radna zapytała, czy są już jakieś informacje ze strony Kuratorium, 
że nasza Poradnia będzie mogła takie orzeczenia wystawiać. Następnie Pani Edyta Waprzko 
zwróciła się z pytaniem do informacji z prac Zarządu, str. 5, pkt 5, kiedy Zarząd Powiatu podjął 
Uchwałę Nr 184/2024 w sprawie zatwierdzenia wyniku postępowania o udzielenie zamówienia 
pn. „Modernizacja odcinka drogi powiatowej nr 3303E w miejscowości Czyżeminek”, mianowicie kto 
będzie wykonawcą i od kiedy ruszy praca.    

Pan Radny Mariusz Kotynia odniósł się do informacji z dnia 12 września 2024 r. o tym, że nie 
będziemy dopłacali do posiłków w I LO w Koluszkach. Pan Radny dodał, że nie wie jaka była forma 
tych dopłat i kogo dotyczyła, ale chciał prosić o przybliżenie w kilku słowach, o jakie dopłaty chodziło 
i z czego zrezygnowaliśmy.  

Starosta Łódzki Wschodni Pan Mateusz Karwowski udzielił odpowiedzi na pytania Państwa Radnych. 
W temacie Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Koluszkach wystąpiliśmy do Kuratora o zgodę 
na wydawanie przez Poradnię orzeczeń o potrzebie kształcenia specjalnego. Wynika to przede 
wszystkim z potrzeb, że dzisiaj mieszkańcy naszego powiatu ten proces wydawania indywidualnych 
orzeczeń mieli rozłożony na kilka poradni. To znaczy najpierw trafiali do Koluszek, później dostawali 
skierowanie do Łodzi na ul. Wyszyńskiego. Tam oczekiwali w swojej kolejce, później znów wracali 
do Koluszek. Było to troszeczkę nieskoordynowane. Ze względu na pozyskane środki zewnętrzne 
na sprzęt, a także możliwości kadrowe i organizacyjne naszej Poradni, po rozmowach z Dyrektorem 
ustalono wspólnie, że warto z taką inicjatywą wystąpić. Pani Dyrektor oczywiście jest już 
po wstępnych rozmowach z Kuratorium. Mamy też wytypowanych specjalistów, którzy mogliby przy 
tym pracować. Oczekujemy na formalną zgodę, natomiast jesteśmy przygotowani do tego, żeby 
od 1 stycznia 2025 r. te potrzeby związane z dziećmi niewidomymi i słabo widzącymi, niesłyszącymi, 
słabo słyszącymi, a także dla dzieci z autyzmem, załatwiać w ramach powiatu.  
Pan Starosta powiedział, że Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna to takie miejsce, które chciałby 
w najbliższych latach mocno rozwijać. Mamy punkt w Rzgowie i w Tuszynie, będziemy chcieli też 
rozmawiać, aby tu w gminie Andrespol pojawił się jakiś mały punkt, chociażby jakiś pokój, w którym 
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część zadań poradni mogliśmy realizować i tak naprawdę w każdej gminie powiatu. Pan Starosta 
chciałby, żeby ta Poradnia była jeszcze bliżej mieszkańców niż jest. Jest to jedna z instytucji Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego, która jest instytucją wyróżniającą się, jeśli chodzi o zadania ponad to, co jest 
wymagane od Poradni. Ta inicjatywa wyszła od Dyrekcji. Dyrekcja widząc potrzeby rodziców, 
rozmawiając, widząc, że to nie do końca działa tak jak powinno, z taką inicjatywą wyszła. Naszą rolą 
jest w tym pomóc, zapewnić środki organizacyjne. Tutaj Zarząd był jednomyślny. Przeznaczymy 
dodatkowe pieniądze na to, aby ta opieka była w jednym miejscu.  

Dzieci, które podlegają specjalistycznej diagnozie, często mają trochę więcej potrzeb, czyli dziecko 
słabowidzące często też potrzebuje opieki logopedy, czy innych usług i rozdzielanie dzisiaj tej pomocy 
na kilka miejsc nie zawsze jest prawidłowe.  Ważna jest kompleksowa diagnoza w jednym miejscu. 
W momencie, w którym jest pewna masowość w Poradni w Łodzi, bo wiele powiatów korzysta z tych 
usług w Łodzi, pewne rzeczy można przeoczyć. Pan Starosta chciałby, żebyśmy opiekę nad dziećmi, 
zwłaszcza tymi o szczególnych potrzebach, na terenie powiatu mieli pod naprawdę dobrym 
nadzorem. Jesteśmy bardzo dobrze zorganizowani, jeśli chodzi o DPS-y, środowiskowe domy 
samopomocy, tutaj naprawdę wielki nacisk w ostatnich latach był, to jeśli chodzi o tą Poradnię 
Psychologiczno – Pedagogiczną chciałby, żebyśmy zwiększali tam rodzaj świadczonych usług i jeszcze 
więcej tych możliwości tym dzieciom o specjalnych potrzebach i ich rodzicom oferowali. 

Jeśli chodzi o pytanie dotyczące drogi w miejscowości Czyżeminek, udało się wybrać wykonawcę, 
mianowicie to zadanie będzie realizować firma ZRD. Nie podpisano jeszcze umowy, więc 
harmonogramu Pan Starosta jeszcze nie zna, natomiast chciałby, aby to zadanie wykonać w tym roku.  

W odpowiedzi na pytanie dotyczące posiłków w I LO w Koluszkach Pan Starosta przypomniał, 
że Powiat jest organem prowadzącym dla trzech szkół ponadpodstawowych w gminie Koluszki, czyli 
dla I Liceum Ogólnokształcącego, Zespołu Szkół nr 1 i Zespołu Szkół nr 2. W Liceum 
Ogólnokształcącym stołówka prowadzona jest przez Szkołę Podstawową nr 2. Uczniowie Liceum 
korzystali z niej grzecznościowo, wydawała ona na potrzebę Liceum około 1700 posiłków rocznie. 
To nie jest duża ilość, średnio 8 uczniów dziennie, dlatego Pan Starosta nie wie też do końca, czym 
kierowała się Gmina Koluszki informując, że posiłek musi zdrożeć z 8 zł na 15 zł, więc obecnie trwa 
analiza tej możliwości. Pan Starosta nie widzi dzisiaj też możliwości, żebyśmy wprost z budżetu 
dopłacali do obiadów kilku uczniów, jeśli uczniów w tych wszystkich trzech szkołach mamy ponad 
1 tys. Więc musimy ustalić pomoc taką szeroką, ustalić wspólną strategię dla tych wszystkich trzech 
szkół, jak powinno wyglądać żywienie w szkołach ponadpodstawowych, które nie jest tak proste, jak 
w szkołach podstawowych, bo w szkołach podstawowych jest taka zasada „wsad do kotła”, to znaczy 
gmina pokrywa koszty stołówki, a dziecko płaci tylko za produkty potrzebne do przygotowania tych 
posiłków. Tutaj jest trochę inaczej. Te posiłki są komercyjnie wydawane. Starostwo zwróciło się 
do Gminy Koluszki z prośbą, aby do czasu ustalenia tych spraw na poziomie urzędników, tych cen 
nie podnosić, bo jeśli obiad dla ósmoklasisty nadal może kosztować 8 zł, to rok starsze dziecko 
w Liceum być może też jeszcze jest w stanie zjeść za trochę mniej niż 15 zł. Będziemy o tym 
rozmawiać. Pan Starosta oczywiście nie odżegnuje się od tego, że to jest nasza szkoła, nasze dzieci 
i też powinniśmy w jakiś sposób partycypować w utrzymaniu tej stołówki, natomiast wysłanie tego 
pisma w pierwszych dniach września jest troszeczkę późne na to, żebyśmy mogli zareagować 
z początkiem roku szkolnego. Takie rozmowy moglibyśmy rozpocząć przed wakacjami, to dzisiaj by tej 
dyskusji nie było. Natomiast Powiat nie podnosi żadnych cen posiłków, ani Powiat z żadnych dopłat 
nie rezygnuje, bo nigdy ich nie dawał. Trudno zrezygnować z czegoś, czego nie było. Po prostu dzisiaj 
ktoś tych dopłat wymaga i trochę późno o tym mówi. My oczywiście deklarujemy pełną życzliwość, 
dobrą wolę, chcemy o tym rozmawiać, natomiast w skali wszystkich trzech szkół, które mamy, 
jesteśmy organem prowadzącym, na 1 tys. dzieci dopłatę dać 8, to byłoby niesprawiedliwe.  

Pani Radna Edyta Waprzko podziękowała Zarządowi Powiatu za odważną decyzję dotyczącą Poradni 
Psychologiczno – Pedagogicznej w Koluszkach, gdzie Poradnia będzie mogła wydawać decyzje 
o potrzebie kształcenia specjalnego. Pani Radna dodała, że od 30 lat jest pedagogiem i wie, co się 
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działo, ile dzieci, ile trzeba było czekać na wydanie orzeczenia z Wyszyńskiego. Ta Poradnia odciąży 
Poradnię na Wyszyńskiego. Poza tym korzystając z okazji, Pani Radna podziękowała Pani Dyrektor 
Aleksandrze Balcerak i pracownikom Poradni za ciężką pracę, ilość wykonywanych badań. Widzi, ile 
w tej Poradni robią, jak pracują ci ludzie i pogratulowała tej decyzji. Pani Radna wyraziła nadzieję, 
że Kuratorium nie powstrzyma się przed wydaniem pozytywnej opinii co do tej Poradni.  

Pani Radna Magdalena Wiśniewska odniosła się do informacji w sprawozdaniu z prac Zarządu, 
iż Zarząd zapoznał się z petycją mieszkańców Bedonia w Gminie Andrespol, dotyczącą budowy 
chodnika. Pani Radna poprosiła o wnioski wynikające z zapoznania się z petycją.  

Starosta Łódzki Wschodni Pan Mateusz Karwowski w temacie chodnika w Bedoniu odpowiedział, 
że wstępna decyzja Zarządu jest taka, że jeśli od 1 stycznia zarząd nad drogami powiatowymi miałaby 
przejąć Gmina Andrespol, o czym dzisiaj będziemy mówić, to uważamy za słuszne skonsultowanie tej 
sprawy przede wszystkim z przyszłym zarządcą drogi i z gospodarzem terenu. Więc na dzień dzisiejszy 
nie mamy stanowiska konkretnego. Chcielibyśmy przedyskutować każdy fragment drogi powiatowej, 
jaki jest jego plan i oczekiwanie mieszkańców. Takie decyzje nie powinny być podejmowane 
z poziomu tylko Starosty, ale z poziomu przede wszystkim gminy. Pan Starosta cieszy się, że będziemy 
mogli w temacie dróg powiatowych też rozmawiać z poziomu zarządcy, bo wtedy tą decyzję wspólnie 
podejmiemy, czy ten chodnik jest w tym miejscu potrzebny, w jakiej formie jest potrzebny i kiedy 
go wykonać, w jakiej kolejności. Oczywiście nie odżegnujemy się od tego, że Powiat powinien koszty 
budowy dróg powiatowych również pokrywać, więc jeśli takie potrzeby będą wskazane jako 
najważniejsze w tym momencie, to też do tego podejdziemy. Reasumując, odpowiedź dla 
mieszkańców będzie taka, że oczywiście widzimy słuszność tej realizacji, natomiast co do formy, 
czasu i w ogóle potrzeb, będziemy rozmawiać z przyszłym zarządcą drogi.  
 

Pani Radna Magdalena Wiśniewska dodała, że wielokrotnie rozmawiała z Panem Starostą na temat 
tak zwanej zajezdni w Janówce, gdzie mieszkańcy narzekają na stan tego odcinka drogi i rozumie, 
że w świetle tego, co Pan Starosta powiedział, również ten fragment drogi powiatowej będzie 
przedmiotem rozmów z przyszłym zarządcą drogi, czyli z Gminą Andrespol.  

Pan Starosta Mateusz Karwowski odpowiedział, że już było to przedmiotem rozmów z Gminą 
Andrespol. Wspólnie stwierdzono potrzebę realizacji tego zadania. Jeśli w tym roku uda się jakieś 
pieniądze na bieżącym utrzymaniu oszczędzić, to do tego podejdziemy, natomiast nie chce 
wyprzedzać pewnych faktów. Na pewno to zadanie zostanie zrealizowane, natomiast Pan Starosta 
nie potrafi powiedzieć, czy tej jesieni, czy na wiosnę.  

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Pkt 5. porządku obrad – Przedstawienie informacji na temat zadań realizowanych przez Powiat 
Łódzki Wschodni na terenie Gminy Andrespol. 

Starosta Łódzki Wschodni Pan Mateusz Karwowski przystąpił do przedstawienia zadań realizowanych 
przez Powiat Łódzki Wschodni na terenie Gminy Andrespol. Gmina Andrespol jest bardzo ważną 
gminą dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego. Gmina terytorialnie najmniejsza, natomiast jeśli chodzi 
o ilość mieszkańców na metr kwadratowy, zagęszczenie jest bardzo mocne. W gminie Andrespol 
znajduje się też wiele powiatowych instytucji. Jesteśmy dzisiaj na terenie kompleksu DPS-u 
w Wiśniowej Górze. To jest kompleks, który został zmodernizowany przez poprzedników. 
Jednocześnie jest to kompleks, którym możemy się chwalić. Między sesjami odbyło się tutaj 
spotkanie Wojewódzkiej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. Mogliśmy się pochwalić tym obiektem 
i zostaliśmy wskazani, jako modelowe miejsce, jeśli chodzi o opiekę społeczną. Działający tutaj DPS 
w Wiśniowej Górze został również rozszerzony o Warsztaty Terapii Zajęciowej, Dzienny Dom Pomocy 
i to są instytucje, które działają tutaj już od jakiegoś czasu. Teraz uruchamiamy Środowiskowy Dom 
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Samopomocy. Jest to obiekt, który jeszcze do niedawna niszczał. Były takie pomysły, kiedy został 
radnym powiatowym 10 lat temu, to gdzieś nawet pytano, kiedy wreszcie zostanie wyburzony. 
Udało się zakończyć to zadanie – całkowity koszt wykonania zadania wyniósł 5 mln 817 tys. zł, z tego 
dofinansowanie zewnętrzne z Programu Polski Ład to 4 mln 250 tys. zł. Są jeszcze pieniądze 
pozyskiwane od Wojewody na utworzenie Środowiskowego Domu Samopomocy, ale też nakłady 
własne Powiatu w wysokości 2,5 mln zł, które zostały włożone w to, żeby ten obiekt mógł służyć 
jeszcze następnym pokoleniom. Środowiskowy Dom Samopomocy w Wiśniowej Górze, tak jak WTZ, 
DPS i DDP, będzie służył całemu Powiatowi. Tutaj w tym miejscu osoby potrzebujące z całego powiatu 
mogą otrzymać pomoc. W tym miejscu świadczona jest też Powiatowa Wypożyczalnia Sprzętu 
Rehabilitacyjnego, czyli zarówno mieszkańcy gminy Andrespol, jak i całego powiatu mogą z tego 
miejsca korzystać i za symboliczną opłatę ten sprzęt wypożyczyć. Zastanawialiśmy się również, czy 
ten sprzęt, który stoi i jest niewypożyczany, po prostu wypożyczać też za darmo. To jest możliwe 
i będziemy to robić. Prosimy o sugestie w tej kwestii. Chcemy, żeby ta powiatowa wypożyczalnia była 
też ważnym elementem, kiedy coś się dzieje, kiedy ktoś potrzebuje skorzystać czasowo z tego 
sprzętu.  

Na terenie gminy Andrespol również działa Posterunek Policji Komendy Powiatowej Policji, która jest 
administracją zespoloną. Pan Starosta bardzo cieszy się z inicjatywy zarówno Pana Wójta, jak 
i Komendanta Powiatowego Policji, żeby spróbować nadać mu rangę Komisariatu, co pozwoliłoby 
zwiększyć obsadę i docelowo uczynić go całodobowym. Takie rozmowy trwają. Powiat te rozmowy 
na ile może swoimi działaniami wspiera, natomiast jak to ostatecznie się skończy, to też trudno 
powiedzieć, ze względu na to, że Policja ma ogromne braki kadrowe. W powiecie łódzkim wschodnim 
jest 25 wakatów w Policji, w tak małym powiecie, który ma 130 funkcjonariuszy i to jest duży 
problem, jeśli chodzi o policję. Powiat jako podmiot odpowiedzialny za koordynację bezpieczeństwa 
w powiecie monituje sprawę. Pan Starosta wyraził nadzieję, że działania zarówno Pana Wójta, jak 
i Pana Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Koluszkach zaowocują niedługo dobrymi 
decyzjami. Być może od 1 stycznia byłoby to możliwe. 

Dość istotną inicjatywą na terenie gminy Andrespol, którą podjęliśmy już w tej kadencji samorządu, 
jest przywrócenie Zespołu Ratownictwa Medycznego, czyli tak zwanego pogotowia ratunkowego 
w gminie Andrespol. I tu jesteśmy już w posiadaniu oficjalnej informacji od Wojewody Łódzkiego 
na piśmie, zaopiniowania przez Panią Wojewodę, że od 8 lutego 2025 roku, od nowej umowy 
na świadczenie ratownictwa medycznego, taka karetka P, czyli ratownicy, całodobowo miałaby 
w Andrespolu stacjonować. Tutaj Pan Starosta bardzo podziękował Panu Wójtowi za wsparcie tej 
inicjatywy, bo wie, jaki miał w tym udział. Do Wydziału Zdrowia Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego 
te prośby docierały i wśród kilku nowych zespołów ratownictwa na terenie województwa łódzkiego, 
to właśnie w Andrespolu jedna taka karetka od 8 lutego ma stacjonować całodobowo. Jest to 
podniesienie poziomu bezpieczeństwa całego powiatu, ponieważ nie jest to przesunięcie żadnej 
karetki, nie jest to przesunięcie karetki z Łodzi, z Kurowic, z Tuszyna czy z Koluszek. Jest to nowa 
karetka, czwarta karetka na terenie powiatu łódzkiego wschodniego, całodobowa.  

Jeśli chodzi o tematy drogowe, Powiat jest właścicielem dróg powiatowych i tu w ostatnich latach 
bardzo dużo dobrego się działo. Działo się zarówno, jeśli chodzi o inwestycje realizowane przez 
Powiat, jak ta najbardziej efektowna, pokazana przez Gminę, czyli realizacja tunelu w Bedoniu. Pan 
Starosta serdecznie polecił, aby zobaczyć tunel, bo ta infrastruktura, która tam powstała, jest 
naprawdę imponująca i można się nią chwalić. Można w Polsce mówić, że małe gminy we współpracy 
z powiatem, jeśli chodzi o środki finansowe, we współpracy z PKP, jeśli chodzi również o środki 
finansowe, ale też lekkie wsparcie merytoryczne, mogą realizować tak duże zadania.  
Otwarcie tunelu w Bedoniu, wiadomo, że były po drodze różne przeszkody, były opóźnienia jak 
na każdej budowie, ale finał, czyli to co tutaj mamy, to jest to, czego mieszkańcy Łodzi nam 
zazdroszczą, ale także mieszkańcy innych gmin, innych powiatów pytają jak to zrobić. Pojawił się 
kolejny program przebudowy przejazdów bezkolizyjnych na torach kolejowych i tutaj Gmina 
Andrespol wraz z Powiatem Łódzkim Wschodnim przygotowuje się do realizacji wiaduktu 
w Justynowie. Jest to zadanie, o którym rozmawiano będąc w Ministerstwie Infrastruktury 
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bezpośrednio z Panem Ministrem. Jest duże wsparcie w tej kwestii, aby na linii Łódź – Koluszki, czyli 
na bardzo obciążonej linii kolejowej, umożliwić też realizację kolejnej tak dużej inwestycji. 
Rozmawiano też o tunelach w Żakowicach, na tej samej linii kolejowej w gminie Koluszki. Pan 
Starosta powiedział, że docelowo jego marzeniem jest, żeby ta część linii kolejowej, która znajduje się 
na terenie powiatu łódzkiego wschodniego, była bezkolizyjna. Bardzo zmienia się życie miejscowości 
i mieszkańców innych miejscowości, kiedy ten tunel jest.  

Pan Starosta poinformował, że Powiat Łódzki Wschodni pod koniec sierpnia złożył wniosek 
do Wojewody Łódzkiego w zakresie przebudowy drogi w miejscowości Janówka. To na pewno 
nie będzie prosta inwestycja, biorąc pod uwagę potrzeby poszerzenia pasa drogowego i wykonania 
odwodnienia. Natomiast mieliśmy też wizję w terenie z Panem Wójtem, z pracownikami Gminy, 
z pracownikami Starostwa, pewne założenia przyjęliśmy, wiemy w jakim kierunku chcemy iść. Jeśli 
tylko uda się te pieniądze pozyskać, decyzja będzie jeszcze w tym roku, to w przyszłym roku 
chcielibyśmy przystąpić do dokumentacji projektowej i ewentualnych wykupów gruntów tak, żeby 
w następnych latach to zadanie realizować. Pan Starosta dodał, że chciałby, żeby zostało ono w tej 
kadencji zrealizowane.  

Odnosząc się do tematów drogowych Pan Starosta powiedział, że zakończyliśmy właśnie budowę 
przejść dla pieszych, ul. Tuszyńska przy skrzyżowaniu z ul. Akacjową i ul. Marii Konopnickiej 
w Wiśniowej Górze, budowę ścieżki rowerowej od stacji benzynowej, od ul. Rokicińskiej w kierunku 
ul. Marysińskiej. To są zadania, które w tym roku praktycznie zakończyliśmy. Wspomniana budowa 
Środowiskowego Domu Samopomocy w Wiśniowej Górze to też inwestycja na tym terenie, za kwotę 
5 mln 817 tys. zł.  
Mamy też ogłoszony przetarg na przebudowę ul. Brzezińskiej w Bedoniu na odcinku 347 m. 
Chcielibyśmy jeszcze w tym roku wykonać nakładkę od skrzyżowania z ul. Olszynową do skrzyżowania 
z ul. Słowiańską i ul. Marysińską.  W dniu 30 września 2024 r. nastąpi otwarcie ofert. Jeśli chodzi 
Janówkę, złożyliśmy wniosek dotyczący odcinka drogi długości 1250 m od torów kolejowych 
do skrzyżowania z drogami gminnymi ul. Perłowa, ul. Sezamkowa. Natomiast rozmawiamy, aby 
w ramach bieżącego utrzymania wykonać nakładkę na odcinku od skrzyżowania ze światłami 
do torów kolejowych.  

Pan Starosta poinformował, że w ostatnich dniach prowadzono rozmowy z Łódzką Koleją 
Aglomeracyjną zarówno jeśli chodzi o komunikację autobusową, aby ją utrzymać i w jakiś sposób 
skorelować z potrzebami mieszkańców i tutaj też pojawi się inicjatywa w najbliższym czasie, 
aby Powiat trochę mocniej zaangażował się w komunikację publiczną i żeby nie tylko Gminy z tego 
tytułu musiały ponosić koszty. Chcielibyśmy również jako Powiat w tym uczestniczyć, jeśli chodzi 
o sprawy organizacyjne i też jeśli będzie taka konieczność również finansowe, gdyż Zarząd 
Województwa nam takie potrzeby wskazuje. Prowadzimy rozmowy z Łódzką Koleją Aglomeracyjną, 
żeby rozkłady jazdy, ta linia była jeszcze bardziej dostępna dla mieszkańców. Bedoń staje się dzisiaj 
dużym węzłem przesiadkowym. Każdy kto jeździ pociągiem to wie, że zatłoczony pociąg jest od Łodzi 
do Bedonia, później jest już trochę prościej. Ale to tylko wskazuje, jak wielka jest potrzeba i dzisiaj 
nawet ŁKA dowozi mieszkańców Brzezin i Brójec do Bedonia, więc tu się robi duży węzeł 
przesiadkowy. 
Pan Starosta dodał, że rozmawiał też z prezesem Łódzkiej Kolei Aglomeracyjnej, aby te pociągi 
odjeżdżały trochę później. Już dostał zapewnienie, że z Festiwalu Światła będzie pociąg o godz. 00:30 
w nocy po zakończeniu, więc będzie można spokojnie tym pociągiem z Łodzi wracać. 
Takie działania też podejmujemy, rozmawiamy, bo linia kolejowa jest siłą napędową tej części 
powiatu. Gmina Andrespol i Gmina Koluszki korzysta z tego, że ta linia kolejowa tutaj jest. Gmina 
Brójce pośrednio, bo Gmina Brójce korzysta i z autostrad i z kolei. Chcielibyśmy, żeby ta kolej była jak 
najlepiej wykorzystana.  

W temacie współpracy Powiatu z Gminą Andrespol Pan Starosta na koniec zostawił do omówienia 
bardzo ważną rzecz, która będzie przedmiotem następnej uchwały. To jest utrzymanie dróg 
powiatowych. Pan Starosta bardzo się cieszy z tego, że udało się Pana Wójta i Radę Gminy, bo chyba 
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uchwała dopiero przed Radą Gminy, do tego przekonać, żebyśmy to zarządzanie drogami 
powiatowymi na tym terenie oddali Gminie. Oczywiście nie umywając rąk i mówiąc, że teraz nas już 
to nie dotyczy. Chcielibyśmy jeszcze lepiej w tej kwestii współpracować, bo są takie rzeczy, których 
nie widać z perspektywy Łodzi, czy z perspektywy Koluszek, które do tej pory zarządzały tymi 
drogami, czyli potrzeba jakiegoś szybszego wykoszenia, udrożnienia jakiejś studzienki, poprawienia 
kilku spraw. Pan Starosta wierzy, że te problemy uda się dzięki temu i tej bezpośredniej reakcji 
szybciej rozwiązać. Pewnie pojawią się tu dzisiaj jeszcze jakieś inne pytania, jakieś inne potrzeby, 
na które jesteśmy otwarci. Pan Starosta stwierdził, że cieszy się, że jest możliwość dzisiejszego 
spotkania, że o potrzebach Gminy Andrespol rozmawiamy i próbujemy te sprawy rozwiązywać.  

Pan Starosta podziękował Gminie Andrespol za to, że w dotychczasowych inicjatywach zawsze 
pomaga, za gościnność na piknikach, za gościnność Komendy Powiatowej Straży Pożarnej podczas 
turnieju i wiele innych wydarzeń, które udało się w tak krótkim czasie wspólnie zorganizować. 
Pan Starosta wyraził zdanie, że to dopiero początek bardzo dobrej współpracy.  

 

Wójt Gminy Andrespol Pan Dariusz Kubus bardzo serdecznie powitał na terenie gminy Andrespol, 
choć w części eksterytorialnej, bo należącej do Powiatu, czyli w Domu Pomocy Społecznej z całą 
przyległością, będącym częścią składową gminy Andrespol. Pan Wójt stwierdził, że cieszy się, 
że Powiat bezpośrednio i dosłownie zamierza realizować jedno ze swoich haseł, powiat bliżej ciebie, 
bliżej mieszkańców. Taka forma, jak choćby wyjazdowa sesja, w której dzisiaj uczestniczymy, jest 
najlepszym przykładem, jak można to realizować bezpośrednio.  
Oczywiście ta największa inwestycyjna, czyli budowa bezkolizyjnego skrzyżowania ul. Brzezińskiej 
z torami kolejowymi, najważniejsza również w skali nie tylko gminy, ale powiatu czy nawet regionu. 
Z tego rozwiązania korzystają kierowcy z bardzo różnych zakątków kraju. Dzięki temu również 
zwiększyła się ilość pasażerów, którzy korzystają ze stacji kolejowej w Bedoniu. Gmina Andrespol 
z budżetu Gminy w jakiś sposób wspomnianych tutaj mieszkańców Brzezin i Brójec, ale również 
innych, wspiera finansowo, oczywiście pośrednio poprzez to, że na mocy porozumienia zawartego 
z Łódzką Koleją Aglomeracyjną oraz ze spółką Przewozy Regionalne, Gmina dopłaca obu tym firmom, 
dzięki czemu pasażerowie wsiadający na stacjach pasażerskich Bedoń i Justynów mogą kupić bilet 
zarówno kolejowy dla kolei oraz wspólny dla kolei oraz MPK Łódzkiego w cenie takiej, jaką płacą 
mieszkańcy Łodzi chociażby ci, którzy wsiadają na stacji Andrzejów, będącej jeszcze się częścią Łodzi. 
To jest kilkusettysięczny wkład Gminy Andrespol w to, ażeby mieszkańcy dalej położonych 
miejscowości mieli szybszy i lepszy dojazd. 
Pan Wójt podziękował Radzie Powiatu poprzedniej kadencji, władzom tamtej kadencji, jak również 
władzom obecnym za to, że wsparły tą ważną inicjatywę, jaką jest budowa tunelu. Pan Wójt 
podziękował również za to, że dynamika kontaktów między samorządem powiatowym, a gminnym 
znacznie wzrosła od ostatnich wyborów. Podziękował Panu Staroście za zaangażowanie w wiele 
tematów, o których już wspomniano, chociażby zespół wyjazdowy pogotowia ratunkowego, starania 
o przywrócenie komisariatu Policji, wspomnianą również filię czy placówkę zamiejscową Poradni 
Psychologiczno – Pedagogicznej w Koluszkach. Jest wiele tematów, które stoją przed nami 
do wspólnej realizacji. Pan Wójt wyraził nadzieję, że przy takim otwartym podejściu, jakie 
reprezentują władze Powiatu, uda się je zrealizować.  
Pan Wójt powitał na terenie gminy Andrespol, wyrażając nadzieję, że dzisiejsza wizyta nie jest wizytą 
ostatnią w tej kadencji. W ramach rewanżu być może to Rada Gminy zaprosi, a to już ukłon w stronę 
Pana Przewodniczącego, że to Rada Gminy zaprosi na swoje posiedzenie Radnych powiatowych. Pan 
Wójt życzył, żebyśmy wszystkie nasze zamierzenia, o których wspomniano, zdołali jak najszybciej 
zrealizować. To nie jest tylko wymysł pracowników tego czy innego urzędu, to są realne potrzeby 
naszych mieszkańców. Pan Wójt podziękował bardzo serdecznie pracownikom, Panu Staroście i jego 
pracownikom, szczególnie z Wydziału Zarządzania Kryzysowego za włączenie się w akcję pomocy 
powodzianom w tej części, którą realizuje Gmina Andrespol, czy realizują jednostki Ochotniczych 
Straży Pożarnych. W pierwszym i drugim konwoju środków przekazywanych najpierw do miasta 
Stronie Śląskie, dzisiaj w nocy do Paczkowa, została przekazana również pomoc zgromadzona przez 
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powiat łódzki wschodni, pomoc przekazana z magazynu w Koluszkach, o którym Pan Starosta 
wspominał. W kwestii oceny działalności samorządów na terenie całej Polski, można liczyć 
na wsparcie samorządów. Wszyscy samorządowcy z każdego szczebla wykazali się dużym 
zaangażowaniem. Widać jak duże zaangażowanie jest zarówno samorządów, jak i przedstawicieli 
jednostek straży pożarnych i innych instytucji formalnych czy nieformalnych. Na terenach zalanych 
spotkać można pojazdy ochotniczych straży pożarnych z tego powiatu, czy z sąsiedniego powiatu 
brzezińskiego. Także nasi strażacy są wszędzie tam, gdzie są potrzebni, a nasi mieszkańcy niosą 
pomocnym wszystkim, którzy tej pomocy potrzebują, za co Pan Wójt podziękował.  
Pan Wójt jeszcze raz podziękował za przybycie i za wspólne podjęte inicjatywy, wyrażając nadzieję 
na jak najszybszą ich realizację.  

Przewodniczący Rady Gminy Andrespol Pan Jan Wożniak serdecznie podziękował, że Rada Powiatu, 
Zarząd Powiatu zdecydował się na takie spotkanie na terenie gminy Andrespol. W ciągu 
dwudziestoletniego doświadczenia samorządowego, to jest drugie takie spotkanie Rady Powiatu w 
gminie Andrespol. Pan Przewodniczący stwierdził, że cieszy się, że po nowych wyborach jest taka 
chęć współpracy i to już jest widoczne, szczególnie kontakty Pana Starosty z Panem Wójtem. Siłą 
Powiatu jest to, jak silna jest współpraca z poszczególnymi Gminami, bo jednak część tych instytucji, 
jak Pan Starosta powiedział, jest zlokalizowanych na terenie poszczególnych gmin, również na terenie 
gminy Andrespol. Było wiele pozytywnych zdań na temat Poradni, która jest uruchomiona i Pan 
Starosta deklarował, że chciałby wygospodarować pomieszczenia w poszczególnych gminach, żeby 
taką instytucję utworzyć. Mieszkańcy chętnie widzieliby na terenie swojej gminy, chociażby 
na przykład Wydział Komunikacji, ale to jest kwestia jakichś tam późniejszych rozmów i szukania 
jakichś sensownych rozwiązań.  
Przewodniczący Rady Gminy Andrespol odniósł się do tematu dróg, bo wiadomo, że wstępnie już 
dyskutowano na Radzie Gminy i jest pozytywna opinia Rady Gminy co do przejęcia tych dróg 
od nowego roku. Natomiast jest kwestia jeszcze pewnych ustaleń, już Pan Starosta tutaj mówił 
o pewnych inwestycjach, które Gmina nie udźwignie ze swojego budżetu i będziemy musieli 
współpracować, dotyczy to chociażby nakładki bitumicznej na ul. Brzezińskiej. Pani Radna 
wspomniała o tym, że również mieszkańcy Bedonia widzieliby tam budowę chodnika, natomiast dużo 
wcześniej była też taka petycja do Rady Powiatu o zabezpieczenie przejścia na ul. Brzezińskiej, 
ul. Słowiańskiej, ul. Mazowieckiej, ponieważ tam dzieci chodzą do szkoły. Był pomysł, żeby tam 
uruchomić światła i być może będzie to jakieś rozwiązanie, które by zapewniło bezpieczeństwo 
właśnie w tym rejonie, ponieważ kierowcy cieszą się z nakładki bitumicznej, natomiast jest to 
troszeczkę zagrożenie dla ruchu pieszego. Każdy sprawnie się porusza po tej drodze, natomiast 
szczególnie w okresie porannym i popołudniowym dzieci w tamtym miejscu chodzą do przedszkola 
i do szkoły i tu chciałby również zwrócić uwagę, żeby o tym nie zapomnieć przy okazji przebudowy 
tej drogi.  
Pan Jan Wożniak stwierdził, że bardzo chętnie zaprosi całą Radę Powiatu na obrady Rady Gminy 
Andrespol. Na każdą sesję zapraszani są Radni z terenu gminy, którym przekazywane są najbardziej 
nurtujące problemy dotyczące styku Powiatu i Gminy Andrespol.  

Pkt 6. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Gminie 
Andrespol zadania zarządzania drogami powiatowymi na obszarze gminy Andrespol. 

Pani Agnieszka Biała Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Pana Naczelnika Adama Olek 
o przybliżenie uchwały. Dodała, że wcześniej wszystkie uchwały omawiane są szczegółowo 
na posiedzeniach Komisji.  

Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Dróg Pan Adam Olek poinformował, że uchwała dotyczy 
wyrażenia zgody na przekazanie Gminie Andrespol utrzymania dróg powiatowych na terenie gminy 
Andrespol od 1 stycznia 2025 r. Od 2021 roku te zadania sprawowała Gmina Koluszki. Ze względu 
na specyfikę i potrzeby mieszkańców, które Gmina Andrespol zna najlepiej, po rozmowach z Panem 
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Wójtem i pracownikami Gminy Andrespol, takie porozumienie zostało osiągnięte i będziemy mogli 
realizować te zadania wspólnie.  

Starosta Łódzki Wschodni Pan Mateusz Karwowski powiedział, że ta uchwała z przyczyn formalnych 
jest zatytułowana „o wyrażeniu zgody na przekazanie Gminie”, natomiast tak naprawdę, to Pan 
Starosta podziękował za wyrażenie zgody przez Gminę. To jest dla nas bardzo istotne, 
że podejmujemy się tego zadania. Starosta złożył w tym miejscu deklarację, że przekazana dotacja 
na ten cel, która ma pokrywać bieżące zadania związane z utrzymaniem dróg powiatowych, będzie 
adekwatna do potrzeb. I to dotyczy też wszystkich gmin, które prowadzą dzisiaj zarząd. 
W uzasadnieniu mamy je wymienione. Jeśli chodzi o wspólne zadania inwestycyjne, to chcemy 
je realizować poza tą dotacją na bieżące utrzymanie. Więc to nie jest też tak, że Powiat się czegoś 
pozbywa. Pan Starosta stwierdził, że cieszy się, że Gmina wyraża zgodę na przejęcie tych dróg, 
a Państwa Radnych prosił o wyrażenie zgody na zawarcie tego porozumienia. Będzie to na pewno 
dobra wspólna inicjatywa. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do Radnych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie zgłoszono pytań.  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem 
uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Pkt 7. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Łódzki Wschodni.   

Pani Agnieszka Biała Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu nadmieniła, że ta uchwała także była 
omawiana na Komisji i poprosiła Panią Naczelnik Małgorzatę Szelest o krótkie przedstawienie.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Pani Małgorzata Szelest poinformowała, 
że Regulamin ten został przygotowany w związku z koniecznością urealnienia stawek dodatków 
do wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli. Ostatni Regulamin był z 2018 roku i od tego momentu 
tylko w zasadzie dodatek funkcyjny był zmieniany, co wynikało z ustawy. W Regulaminie określone są 
dodatki: funkcyjny, motywacyjny, za warunki pracy oraz wysokości nagród. Jeżeli chodzi o dodatki 
funkcyjne dla Dyrektorów i Wicedyrektorów, są one w znaczącym stopniu wyższe niż do tej pory. 
Najniższy dodatek w zależności od liczby oddziałów i typu szkoły, jaki dyrektor może otrzymać, to jest 
2.200 zł, najwyższy 4.500 zł. Wicedyrektorzy mają 50% tych kwot. Dodatek za wychowawstwo wzrósł 
o 100 zł, dodatek dla mentora opiekuna stażu o 40 zł. Dodatki za warunki są to dodatki dla nauczycieli 
pracujących w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym oraz w Poradni. I tak za prowadzenie 
zajęć rewalidacyjno-wychowawczych dodatek z 250 zł wzrośnie na 400 zł, za prowadzenie zajęć 
dydaktycznych w szkołach specjalnych i indywidualnego nauczania dziecka zakwalifikowanego 
do kształcenia specjalnego ze 170 zł na 300 zł i dla zajęć w klasach łączonych kwota jest bez zmian 
600 zł. Dodatek za zajęcia w Specjalnym Ośrodku w internacie wzrośnie z 230 na 300 zł. Jeżeli chodzi 
o Poradnię, tutaj dodatek wzrasta ze 110 zł na 260 zł. Dodatek za pracę w warunkach uciążliwych 
wzrośnie z 40 zł na 50 zł. Wzrosła również dolna granica wysokości nagród z 4.000 zł na 6.000 zł.  
Regulamin i wysokość tych stawek została uzgodniona ze związkami zawodowymi, co jest wymogiem 
ustawowym, dlatego też ten wymóg formalny został spełniony. Pani Naczelnik poprosiła o podjęcie 
uchwały z uwzględnieniem autopoprawki związanej z błędem pisarskim w paragrafie 8, w tabeli.   
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Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do Radych, czy są z ich strony zapytania do projektu uchwały. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa, Komisja Polityki Społecznej i Komisja Statutowo – 
Regulaminowa pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem 
uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Pkt 8. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego.   

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Agnieszka Biała poprosiła Panią Sekretarz Iwonę Walter-
Wisiałkowską o przybliżenie tematu.  

Sekretarz Powiatu Pani Iwona Walter-Wisiałkowska przypomniała, że Rada Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego w dniu 26 lipca 2024 r. podjęła uchwałę w sprawie utworzenia powiatowego ośrodka 
wsparcia - Środowiskowego Domu Samopomocy w Wiśniowej Górze oraz nadania statutu. Jest to ten 
obiekt, w którym się dzisiaj znajdujemy i który już z mocy prawa będzie mógł przyjmować 
mieszkańców potrzebujących takiego wsparcia. Niemniej jednak należy dokonać aktualizacji wykazu 
jednostek organizacyjnych Powiatu Łódzkiego Wschodniego, a taką jednostką jest ten Środowiskowy 
Dom Samopomocy w Wiśniowej Górze. Wykaz jednostek organizacyjnych znajduje się w załączniku 
do Statutu Powiatu Łódzkiego Wschodniego, w związku z tym proponuje się w przedstawionej 
uchwale dopisanie punktu 13 w brzmieniu: Środowiskowy Dom Samopomocy w Wiśniowej Górze. 
Zatem liczba jednostek organizacyjnych w Powiecie Łódzkim Wschodnim będzie wynosić 13. 

   
Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do Radych, czy są z ich strony zapytania do projektu uchwały. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Komisja Statutowo – Regulaminowa oraz Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem 
uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Pkt 9. porządku obrad – Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 
opłat za usunięcie pojazdów z drogi i ich przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz o wysokości 
kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu obowiązujących w 2024 r.   

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Agnieszka Biała poprosiła Pana Naczelnika Adama Olek 
o wprowadzenie w treść uchwały.  
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Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Dróg Pan Adam Olek poinformował, że projekty uchwał 
z punktu 9 i 10 dotyczą dopasowania stawek opłat za usuwanie i przechowywanie pojazdów 
usuniętych z pasów drogowych dróg na terenie powiatu łódzkiego wschodniego do stawek 
wynikających z umowy podpisanej z wykonawcą, która została zawarta na podstawie postępowania 
przetargowego.  

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do Radych, czy są z ich strony zapytania do projektu uchwały. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem 
uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Pkt 10. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
pojazdów z drogi i ich przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz o wysokości kosztów 
powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu obowiązujących w 2025 r.   

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Pani Agnieszka Biała nadmieniła, że jest to taka sama uchwała 
i regulacja, jak w punkcie poprzednim, tylko dotyczy roku 2025. 
Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do Radych, czy są z ich strony zapytania do projektu uchwały. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem 
uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Pkt 11. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty za zajęcie pasa 
drogowego dróg powiatowych w Powiecie Łódzkim Wschodnim.   

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Pani Agnieszka Biała poprosiła Pana Naczelnika Wydziału 
Inwestycji, Rozwoju i Dróg, żeby w skrócie przybliżył uchwałę.  
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Dróg Pan Adam Olek poinformował, że projekt uchwały 
zakłada urealnienie stawek za zajęcie pasa drogowego do bieżących wydatków na drogi powiatowe. 
Jednocześnie trzeba zaznaczyć, że w przypadku podjęcia uchwały przez Radę Powiatu, uchwała 
wejdzie w życie z dniem 1 stycznia 2025 r. i nie będzie miała wpływu na wcześniej wydane decyzje 
administracyjne.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do Radych, czy są z ich strony zapytania do projektu uchwały. 
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Pani Radna Magdalena Wiśniewska powiedziała, że ta z pozoru prosta uchwała ma dosyć duże 
znaczenie dla prowadzonych inwestycji na drogach, przede wszystkim dyscyplinuje wykonawców 
w zakresie prowadzonych prac.  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem 
uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 17, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się” – 1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Pkt 12. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2024 – 2027.   

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2024 – 2027, w tym 
omówiła najważniejsze zmiany wprowadzone niniejszą uchwałą.   
W przedstawionym projekcie uchwały proponuje się dokonać w budżecie 2024 r. zwiększenia planu 
dochodów o kwotę ponad 5 mln 745 tys. zł, zwiększenia planu wydatków o kwotę ponad 
4 mln 707 tys. zł i dla zrównoważenia budżetu zmniejszenia planu przychodów z tytułu nadwyżki z lat 
ubiegłych o kwotę ponad 1 mln 38 tys. zł. Zwiększone dochody pozwalają nam zmniejszyć deficyt 
z 14 mln zł na ponad 13 mln zł.  
Po pierwsze Powiat otrzymał środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 2.733.818 zł 
stanowiących dofinansowanie 60% kosztów kwalifikowalnych w ramach przedsięwzięcia 
pn. „Przebudowa odcinków dróg powiatowych Nr 2923E, 2915E i 1151E w powiecie łódzkim 
wschodnim”. Przedsięwzięcie to obejmuje trzy zadania inwestycyjne, dwa z nich zostały już 
zakończone, a dotyczą one nakładek bitumicznych w miejscowości Wygoda oraz Karpin w gminie 
Brójce, natomiast zadanie, które jest przed nami, jest to zadanie w gminie Nowosolna 
pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1151E w miejscowości Wiączyń Dolny na odcinku od wiaduktu 
autostrady A1 do skrzyżowania z drogą powiatową nr 2913E”. Zadanie to zostaje wprowadzone 
do wykazu przedsięwzięć na lata 2024 - 2025 do realizacji i łączne nakłady szacowane są na kwotę 
ponad 3 mln 559 tys. zł, z czego wartość dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 
wynosi ponad 2 mln 419 tys. zł, natomiast udział Powiatu ponad 1 mln 140 tys. zł.  
W związku ze zwiększeniem zrealizowanych dochodów w Starostwie Powiatowym dokonujemy 
odpowiedniego zwiększenia w tym zakresie planu ogółem o kwotę 329.782 zł, głównie z tytułu opłat 
za zajęcie pasa drogowego, opłat komunikacyjnych, czy odsetek bankowych z zakładanych lokat. 
Zwiększamy także dochody z tytułu wpływu środków ze Związku Powiatów Województwa Łódzkiego 
z tytułu zwrotu prefinansowania w kwocie 843.436,54 zł po ostatecznym rozliczeniu projektu 
dotyczącego budowy systemu informacji przestrzennej wspierającego świadczenie e-usług przez 
powiaty z terenu województwa łódzkiego, które zakończyło się w 2023 roku.  
Następuje także zwiększenie planu dochodów realizowanych przez DPS-y w łącznej kwocie 322.619 zł 
przede wszystkim z tytułu odpłatności pensjonariuszy za pobyt, z przeznaczeniem na zabezpieczenie 
środków dotyczących wynagrodzeń i pochodnych w związku z wprowadzonymi podwyżkami.  
Następuje także zwiększenie planu dochodów realizowanych przez szkoły powiatu łącznie o kwotę 
per saldo 61.863 zł, przede wszystkim w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym z tytułu 
realizacji usług dowozu dzieci niepełnosprawnych ruchowo do ośrodka na podstawie zawartych 
umów z gminami, wpływu odpłatności za wyżywienie, a także otrzymania darowizny od firmy Agat 
na pokrycie kosztów posiłków dla uczniów z rodzin znajdujących się w trudnej sytuacji materialnej.  
Powiat otrzymał także środki z Funduszu Pomocy w kwocie 22.389,20 zł, przede wszystkim 
na dodatkowe zadania oświatowe dla uczniów będących obywatelami Ukrainy.  
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Dokonuje się także zwiększenia wydatków w ramach Biura Promocji Powiatu i Informacji, ogółem 
o kwotę 200 tys. zł przede wszystkim z przeznaczeniem na organizację 25-lecia istnienia Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego, na organizację Powiatowej Biesiady Dożynkowej, a także na zakup 
materiałów odblaskowych, czy nagród na imprezy i konkursy objęte patronatem Starosty Łódzkiego 
Wschodniego. 
W związku z otrzymaniem dofinansowania ze środków PFRON w wysokości 176 tys. zł na zadanie 
„Budowa windy w budynku Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Koluszkach” dokonujemy 
zwiększenia limitu wydatków w 2025 roku w wykazie przedsięwzięć. Ogółem zadanie to będzie 
kosztowało ponad 524 tys. zł, z czego właśnie środki PFRON wynoszą 176 tys. zł, a udział Powiatu 
powyżej 348 tys. zł.  
Do Wieloletniej Prognozy Finansowej wprowadzone zostają także zmiany związane z otrzymaniem 
dotacji celowych na podstawie decyzji Wojewody Łódzkiego, na łączną kwotę powyżej 
1 mln 401 tys. zł.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do Radych, czy są z ich strony zapytania do projektu uchwały. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem 
uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 17, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”-1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Pkt 13. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2024 rok.  

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2024 rok. 
W przedstawionym projekcie uchwały proponuje się dokonać zwiększenia planu dochodów o kwotę 
powyżej 4 mln 344 tys. zł, zwiększenia planu wydatków o kwotę powyżej 3 mln 305 tys. zł i w celu 
zrównoważenia budżetu zmniejszenia planu przychodów z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych o kwotę 
ponad 1 mln 38 tys. zł. Uzasadnienie tych zmian zostało już omówione przy okazji omawiania 
objaśnień do Wieloletniej Prognozy Finansowej w zakresie 2024 roku. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do Radych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem 
uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
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Pkt 14. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2024 rok.  

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2024 rok. 
W ramach przedstawionego projektu uchwały wprowadzone zostają 3 zmiany w budżecie Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na 2024 rok i nie wpływają one na wynik budżetu. Są to jedynie przesunięcia 
między poszczególnymi grupami w ramach ustalonych już planów finansowych w jednostkach. 
Dotyczą zabezpieczenia środków na realizację zadań bieżących w odpowiedniej grupie: w planie 
Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej przesunięcie kwoty 20.000,00 zł, w Powiatowym 
Urzędzie Pracy przesunięcie kwoty 12.000 zł i w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie przesunięcie 
kwoty 33.217 zł. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do Radych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem 
uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

Pkt 15. porządku obrad – Wnioski, oświadczenia Radnych i sprawy różne.  

Radny Rady Gminy Andrespol Pan Paweł Garnys zwrócił się z pytaniem do Pana Starosty odnośnie 
przejęcia dróg w gminie Andrespol, a dotyczy to przede wszystkim ul. Tuszyńskiej. Pan Garnys 
poinformował, że w maju składał pismo odnośnie usterek w ul. Tuszyńskiej. Część tych prac została 
wykonana, natomiast nie zostały udrożnione studzienki zbierające wodę, opady deszczowe. Druga 
sprawa to naprawa zbiornika wodnego przy ul. Oficerskiej, który jest zdewastowany przez naturę, 
czyli poprawienie stanu tego zbiornika. Kolejne pytanie dotyczy ul. Feliksińskiej, gdzie zaplanowane 
były środki na 2025 rok odnośnie budowy chodnika – jak to będzie się miało do przejęcia dróg przez 
Gminę.   

Radny Rady Gminy Andrespol Pan Adam Chądzyński, reprezentujący miejscowość Stróża, odniósł się 
do Wydziału Komunikacji. Zwrócił uwagę, że to co się teraz dzieje z tak zwanymi miejscami 
parkingowymi to naprawdę „woła o pomstę do nieba”. Pan Chądzyński uważa, że po prostu Łódź nas 
nie lubi, skoro robi się inwestycje po to, żeby zablokować miejsca parkingowe, po to żeby nie było 
można zaparkować. To jest bardzo uciążliwe, zwłaszcza dla jego mieszkańców. Jako Radny czyta 
tablicę „Powiat Łódzki Wschodni przyjazny ludziom” - z perspektywy widzi, że to po prostu nie jest 
tak. Pan Adam Chądzyński zaapelował przy tej okazji do Radnych Gminy Brójce, do Gminy Andrespol 
o podjęcie kroków i przyniesienie Wydziału Komunikacji do poszczególnych Gmin lub wyznaczenie 
tego w jednej Gminie. Następnym tematem, który poruszył Pan Radny jest przeniesienie Starostwa 
Powiatowego we właściwe miejsce, czyli na teren powiatu łódzkiego wschodniego. To co kiedyś 
zrobili poprzednicy, a zwłaszcza wtedy minister, ale również osoby, które wtedy reprezentowały nasz 
Powiat, uważa, że nie czuły tak zwanego patriotyzmu lokalnego, bo pozwolili na zostawienie powiatu 
łódzkiego wschodniego w Łodzi. Bardzo mało w Polsce jest takich powiatów, gdzie siedziba Starostwa 
nie mieści się na terenie powiatu.  
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Pan Adam Chądzyński – Radny Rady Gminy Andrespol zaapelował do Radnych o podjęcie 
odpowiednich kroków i powiedział, że liczy na Pana Starostę, że jako młody człowiek spróbuje w tej 
kadencji, że dokona tego, że przyniesie Starostwo Powiatowe na właściwy teren. 
W dalszej części wypowiedzi Pan Adam Chądzyński poinformował, że w miejscowość Stróża, 
na ul. Tuszyńskiej przy ul. Cedrowej, jest zalewany dołek. Wykonywał telefony do Koluszek i również 
zwracał się do Urzędu Gminy Andrespol, niestety ta studzienka w dalszym ciągu nie jest drożna. Tam 
popełniono błędy na etapie wykonawstwa, według niego została zastosowana niewłaściwa 
studzienka. Studzienka powinna zostać wymieniona i naprawiona, bo tu chodzi o bezpieczeństwo 
mieszkańców.  

Radny Rady Gminy Andrespol Pan Tomasz Bojanowski zwrócił się w sprawie ul. Łódzkiej 
w Justynowie, gdzie skarpy rowów już dawno nie były czyszczone, przez co woda zatrzymuje się 
na jezdni, która stopniowo niszczeje. Odnośnie drogi ul. Głównej od torów już Pan Starosta 
potwierdził, że będzie robiona. Pan Radny podziękował następnie Panu Staroście, że temat chodnika 
przy kościele w Justynowie i wykupu ziemi został poruszony.  

Starosta Łódzki Wschodni Pan Mateusz Karwowski odpowiedział na zadane pytania. 
W zakresie ul. Tuszyńskiej w Wiśniowej Górze usterki z wykonawcą są odbierane i już kilka spotkań 
odbyło się w tej sprawie. Jeśli chodzi o zbiornik przy ul. Oficerskiej, to Pan Starosta nie ma wiedzy, czy 
on należy do Powiatu, czy do Gminy. Jeśli należy do Powiatu i znajduje się w naszym zarządzie, 
również poprosi Pana Naczelnika Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Dróg oraz Kierownika Biura Zarządu 
Dróg, żeby tą sprawą się zajęli. 
W temacie chodnika przy ul. Feliksińskiej, w czerwcu odbyło się spotkanie w terenie, z udziałem 
również Pani Radnej Agnieszki Białej. Omówiono mniej więcej zakres tego zadania, które jest w planie 
rozwoju dróg dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego. Jest tam pewien problem z szerokością, żeby ten 
chodnik odpowiednio zmieścić, ale już mniej więcej wiemy w jakim kierunku chcielibyśmy pójść. Też 
rozmawialiśmy o samym włączeniu w miasto Łódź, tak żeby odpowiednio przestawić znaki. Pan 
Starosta potwierdził, że z tego zadania się nie wycofujemy. W przyszłym roku bądź jeszcze następnym 
zostanie to zapisane w budżecie. To zadanie jest przewidziane do dofinansowania zewnętrznego, 
a nie wiadomo kiedy i na jakich zasadach będzie ogłoszony najnowszy konkurs u Wojewody 
na chodniki i ścieżki rowerowe. Jeśli ten konkurs będzie ogłoszony jeszcze w tym roku i będzie 
możliwość zgłaszania zadań do realizacji na przyszły rok, to do tego podejdziemy. Jeśli będzie temat 
lat następnych, to zależy od Regulaminu tego konkursu. Natomiast chodnik na ul. Feliksińskiej jak 
najbardziej przewidujemy do realizacji. 
Zostając przy tematach drogowych, Stróża ul. Tuszyńska przy ul. Cedrowej, tutaj jeśli chodzi 
o studzienkę, zbiorniki, Pan Starosta poprosił, żeby pracownicy Starostwa najlepiej jeszcze po sesji się 
tam udali i przedstawili w tym tygodniu sposób rozwiązania tego problemu.  
Jeśli chodzi o ul. Łódzką w Justynowie, faktycznie poza czyszczeniem rowów musimy tam dokonać 
jeszcze ścinek poboczy. Problem jest nam znany, również będziemy to planować. W ramach 
harmonogramu prac bieżącego utrzymania mieliśmy to zrobić w tym roku, natomiast wspólnie 
w uzgodnieniu z Gminą z tych pieniędzy poleciliśmy Gminie Koluszki wykonanie nakładki przy tunelu, 
więc te pieniądze zostały wykorzystane w tym celu. Natomiast jeśli uda się nam wygospodarować 
jeszcze trochę środków, to również zajmiemy się tym tematem. 
Pan Starosta odniósł się do tematu chodnika przy kościele w Justynowie i bardzo serdecznie 
podziękował księdzu proboszczowi za deklaracje, za zgodę Kurii na przekazanie działki Powiatowi, 
a także Gminie za przejęcie na siebie spraw związanych z podziałem geodezyjnym tej działki. 
Wszystko jest na dobrej drodze, żebyśmy ten temat chodnika przy kościele zakończyli i cieszy się, 
że ta inicjatywa postępuje.  

Pan Starosta stwierdził, że dość ciekawe tematy podjął Pan Radny dotyczące Wydziału Komunikacji. 
Pan Starosta poinformował, że z Wydziałem Komunikacji jest taki problem, że nie do końca Powiat 
o tym decyduje. W Polsce mamy Centralną Ewidencję Pojazdów i Kierowców, która ma uzgodnione 
miejsca i ilość stanowisk dla danego powiatu. Te miejsca na dzień dzisiejszy wyznaczone są w Łodzi, 



17 
 

Koluszkach, Rzgowie i Tuszynie. My ostatnio dostaliśmy zgodę na dodatkowe stanowisko w Rzgowie. 
Tam był potężny problem, ponieważ mamy tam dealerów samochodowych i te ilości rejestrowanych 
samochodów sprawiały, że kolejki dla mieszkańców były bardzo duże. Natomiast Pan Starosta 
nie mówi nie. Będziemy na ten temat rozmawiać. Rozmawiał też o tym z Panem Wójtem już w maju, 
który zgłosił tą potrzebę, że mieszkańcy tego oczekują. Nie wiemy jak ostatecznie będzie to wyglądać, 
dlatego Pan Starosta nie chce składać tutaj żadnych deklaracji w tej sprawie właśnie przez to, że nie 
do końca o tym decyduje tylko powiat. Natomiast chciałby też powiedzieć, że robimy wszystko, aby 
obsługa w Wydziale Komunikacji była jak najlepsza. W przyszłym miesiącu zostaną wprowadzone 
zapisy przez Internet. Przez Internet będzie można zapisać się na konkretną godzinę, konkretny 
moment, u konkretnego pracownika, bez kolejki przyjść i sprawę w Wydziale Komunikacji załatwić, 
czy to w Łodzi, czy właśnie w Koluszkach, czy w Rzgowie. Na pewno mocno wpłynie to 
na usprawnienie obsługi przez Wydział Komunikacji Starostwa.  
Jeśli chodzi o parking, powinno się to troszeczkę usprawnić przed samym Starostwem w Łodzi, gdyż 
z dniem 31 października 2024 r. Miasto Łódź opuszcza budynek obok Starostwa. Na parkingu zrobi się 
dużo luźniej i mamy też już deklarację Prezydent Miasta Łodzi na wytyczenie miejsc parkingowych 
na potrzeby Powiatu na tym parkingu. Jednocześnie mamy też inny Wydział Urzędu Miasta Łodzi, 
który wysłał nam informację, że zamierza zlikwidować parking przed Starostwem i zrobić tam park. 
Więc nie wiemy jeszcze jak to ostatecznie będzie wyglądać. Gospodarzem tego parkingu jest Miasto 
Łódź. Powiat ma tak naprawdę 30% własności tego dużego budynku, pozostała cześć budynku należy 
do Urzędu Marszałkowskiego, a teren przed do Urzędu Miasta Łodzi.  

Pan Starosta dodał, że nie chciałby dzisiaj też dyskutować, ani mówić nic na temat przeniesienia 
Starostwa, czy budowy obiektu w innym miejscu. To dzisiaj nie to miejsce i czas. Pan Starosta 
zadeklarował, że w tej kadencji na pewno będziemy o tym rozmawiać, ale nie tyle o samym 
przeniesieniu, co o tym, w jakich warunkach pracują pracownicy Starostwa. Ale do tego potrzeba 
pogłębionej rozmowy z Radą Powiatu w pierwszej kolejności, później z Wójtami, Burmistrzami, 
z Radami Gmin. Jest to bardzo długa i mądra dyskusja. Na dzień dzisiejszy kosztorys sprzed kilku lat 
na remont budynku Starostwa to jest ponad 40 mln zł. I już dzisiaj wydaliśmy 4 mln zł na swój udział 
w remoncie elewacji. Więc to jest takie podstawowe pytanie, w jakim kierunku chcemy iść, ale to nie 
jest rozmowa na dzisiaj. To nie jest tak, że to jest sprawa prosta. Mamy 6 gmin, mamy bardzo 
różnorodne położenie, różne interesy. Przykład działalności wydziałów powiatu w różnych gminach 
pokazuje, że sama siedziba Starostwa nie do końca jest tylko i wyłącznie miejscem załatwiania spraw. 
Ludzie w powiecie nie załatwiają tak dużo spraw jak w gminie. W samym budynku Starostwa to jest 
ten wspomniany Wydział Komunikacji, czasem pozwolenie na budowę. Więc będziemy o tym 
na pewno rozmawiać, natomiast dzisiaj żadnej deklaracji w tej sprawie Starosta składać nie chciałby.  
Pan Starosta dodał, że dojeżdża do pracy pociągiem i z Bedonia jedzie się 14 minut, plus 8 minut 
pieszo do Siedziby Starostwa. I serdecznie zachęcił, jeśli ktoś ma coś do załatwienia, naprawdę jest to 
dobry kierunek. To, że jesteśmy przy samym Dworcu Fabrycznym, to też sprawia, że ci mieszkańcy 
Powiatu, a połowa mieszkańców powiatu ma dostęp do linii kolejowej, to też korzysta dzisiaj z tego. 
Natomiast fakt jest taki, że ta część Rzgów, Tuszyn, w dużej części Brójce dojazd do dzisiejszej 
siedziby mają trudniejszy. Dzisiaj koledzy z Tuszyna byli zaskoczeni, że tak szybko przyjechali na sesję, 
bo okazało się, że jest trochę bliżej niż do Łodzi. Pan Starosta stwierdził, że będziemy na ten temat 
rozmawiać i podziękował za ten głos. Natomiast to jest sprawa bardzo, bardzo poważna, szeroka 
i do omówienia w dużo szerszym gronie. W tej kadencji decyzje muszą zapadać. Pan Starosta 
powiedział też o tym, że pracownicy dzisiaj pracują naprawdę w złych warunkach. Gabinet Starosty 
jest elegancki, natomiast wstyd jest, kiedy nasi goście dochodzą do toalety i słyszą, że jest nieczynna 
akurat na tym piętrze. To jednak stary budynek, na którego do końca też nie mamy wpływu, 
bo jesteśmy właścicielem 30% tego budynku. Pan Starosta chciałby, żeby pracownicy pracowali 
w godnych warunkach i po prostu taki jest dzisiaj wymóg czasu.  

Pan Radny Mirosław Sójka podziękował Zarządowi za przyznane środki na zakup medali 
na Powiatowe Zawody Lekkoatletyczne, a także Pani Wicestaroście, Członkowi Zarządu Pani Zofii 
Sójce i Wiceprzewodniczącej Rady Pani Ewie Koteckiej za udział i obecność na tych zawodach, 
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w których w 3 konkurencjach wzięło udział 150 uczestników, pomimo weekendu bardzo 
deszczowego.  

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Pani Agnieszka Biała podziękowała Panu Radnemu Mirosławowi 
Sójce za zaangażowanie w sprawy sportowe i życzyła dalszych sukcesów.  

Pani Magdalena Wiśniewska, jako Radna z terenu gminy Andrespol podziękowała za inicjatywę 
rozwiązania problemu przejazdu kolejowego w Justynowie, bo oczywiście w Bedoniu wysiada cała 
rzesza ludzi, ale Justynów też jest obleganym przystankiem, z którego sama często korzysta. I choćby 
wczoraj widziała jaka moc młodzieży wysiada, czy wsiada tam i jest to o tyle istotne, że peron 
kolejowy dla wielu zlokalizowany jest po drugiej stronie torów. Wpływa to istotnie na nie tylko 
na bezpieczeństwo, ale i na wygodę mieszkańców, ponieważ trzeba wkalkulować sobie w godzinę 
odjazdu pociągu ewentualne oczekiwanie na otwarcie szlabanów, a w związku z tym, że częstotliwość 
kursowania pociągów ma się istotnie zwiększyć, jest to istotna przeszkoda. Młodzież 
nie wkalkulowuje tego czasu, tylko przechodzi pod szlabanem. Pani Radna podziękowała, gdyż jest to 
niezwykle ważne dla mieszkańców i wyraziła nadzieję, że uda się uzyskać dofinansowanie. 

Pkt 16. porządku obrad – Zamknięcie VI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu podziękowała za uczestnictwo i zamknęła obrady VI Sesji Rady 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Wiceprzewodnicząca Rady 

Agnieszka Biała 


